
  Zápisnica zo zasadnutia  

Obecného zastupiteľstva obce Svederník, 

konaného dňa 22.02.2024 

 
Prítomní poslanci:   p. Eva Maťková, Ing. Eva Chrustová, Ing. Martina Dianišková,                    

Ing. Peter Zajac, Ing. Roman Ďuračík a Ing. Pavol Králik 

 

Prítomní pracovníci obce:    Ing. Elena Šuteková – hlavný kontrolór obce  

                                                 p. Mája Babišová – zamestnanec obce – zapisovateľka 

 

Prítomní hostia:   Právny zástupca obce Svederník, Mgr. Lukáš Muchy,   

                               Ing. Bohuslav Tvarožek, p. Jaroslav Rovňan,   

                               p. Roman Husár a p. Jozef Husár                                               
 

K bodu 1/ Otvorenie zasadnutia obecného zastupiteľstva 

Starosta obce Mgr. Roman Lisický privítal na riadnom zasadnutí OZ obce Svederník všetkých 

prítomných a skonštatoval, že OZ je spôsobilé rokovať a je schopné uznášať sa, nakoľko v čase 

otvorenia zasadnutia OZ boli prítomní  5 poslanci. Starosta uviedol ospravedlnenie pani poslankyne 

Ing. Dany Mažgútovej, PhD.  O 17:00 hod. bol zaevidovaný príchod poslanca Ing. Pavla Králika. 

 

a/ pán starosta určil 

 zapisovateľku – p. Máju Babišovú 

 overovateľov zápisnice – pani Evu Maťkovú a Ing. Martinu Dianiškovú 

b/  do návrhovej komisie bola zvolená Ing. Eva Chrustová 

 

K bodu 2/ Schválenie programu rokovania OZ 

Starosta obce predložil poslancom OZ Návrh programu rokovania podľa pozvánky zo dňa 

15.02.2024. Poslanci pristúpili k hlasovaniu a odsúhlasili  Program rokovania OZ ako celok bez 

doplňujúcich návrhov čo bolo jednohlasne schválené a rokovanie sa riadilo programom rokovania 

nasledovne:   

1. Otvorenie zasadnutia 

a) určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

b) voľba návrhovej komisie 

2. Schválenie programu rokovania OZ 

3. Dopyty a žiadosti ohlásených občanov týkajúce sa majetku obce Svederník  
1) Ing. Bohuslav Tvarožek 

2) Jaroslav Rovňan 

3) Roman Husár 

4. Vyhlásenie verejnej-obchodnej súťaže na prenájom majetku obce – Kultúrny dom 

5. Zmluva o zriadení vecného bremena pre spoločnosť SEVAK, a.s.  

(Rozšírenie verejného vodovodu IBV Slnečná) 

6. Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra za rok 2023 

7. Stanovisko hlavného kontrolóra pred prijatím návratných zdrojov financovania na 

financovanie investičných akcií 

8. Pripravené investičné  projekty – formy ich realizácie a  možnosti ich financovania: 
1) „Stavebné úpravy obecného domu v Keblove“ – z Plánu obnovy 

2) „Chodník pre peších pri ceste III/2092“ – investičný úver 

3) „Šatne a hygienické zázemie pre užívateľov športového areálu obce Svederník“ - výstavba 

športovej infraštruktúry  

 podanie žiadosti  na Fond na podporu športu a výšku spolufinancovania projektu 

vo výške podľa podmienok Fondu na podporu športu 



9. Rodný dom slovenských výtvarných umelcov Vincenta a Ferdinanda Hložníkovcov – 

deklarácia (memorandum) o spolupráci s OZ a vlastníkom nehnuteľnosti, s cieľom 

obnovy (rekonštrukcie) a s poukazom na možnosti uchádzať sa o granty a jeho následné 

využitie 

10. Informácie k pripravovaným voľbám (voľba Prezidenta SR, Európske voľby) 

11. Rôzne 

12. Diskusia 

13. Návrh na uznesenie 

14. Záver 
 

 

K bodu 3/  Dopyty a žiadosti ohlásených občanov týkajúce sa majetku obce Svederník  

 

1) Ing. Bohuslav Tvarožek 
Pán Ing. Bohuslav Tvarožek prišiel na rokovanie OZ prezentovať svoje investičné zámery ohľadom výstavby 

na území, ktoré je v územnom pláne obce Svederník určené na výstavbu nezávadnej ľahkej výroby 

a skladového hospodárstva. Ing. Bohuslav Tvarožek v tejto lokalite v roku 2019 dostal stavebné povolenie na 

výstavbu skladu tropických rastlín a administratívnej budovy, ale v skutočnosti v tejto budove býva a chce ju 

skolaudovať ako rodinný dom. Ing. Bohuslav Tvarožek je ochotný zaplatiť aj zmenu alebo doplnok územného 

plánu, aby bolo možné  ešte neskolaudovanú budovu v stavebnom povolení uvedenú ako  stavbu skladu 

tropických rastlín a administratívnej budovy zmeniť zmenou stavby pred jej dokončením a skolaudovať túto 

budovu ako rodinný dom. Ako protihodnotu ponúkol poslancom   OZ, že sa prihlási do verejného obstarávania 

na vybudovanie chodníka pre peších III/2092, ktorý bude začínať pri hlavnej ceste  pri KD v miestnej časti 

Svederník smer na Dlhé Pole až po požiarnu zbrojnicu, terajšie sídlo Obecného úradu vo Svederníku a cenu 

stavby chodníka by znížil o sumu 26 500,00 € . 

 

Hlavná kontrolórka sa prihlásila  do diskusie s hlasom poradným, kde uviedla, že nie je možné spájať 2 veci – 

a to rozhodovanie o územnom pláne v nadväznosti na správne konanie a verejné obstarávanie na dodanie 

tovarov a služieb a už vôbec nie je prípustné podmieňovať jedno druhým. K tomuto názoru sa pripojil 

a následne rozviedol riziká plynúce s takýchto prípadov právny zástupca obce, prítomný na rokovaní OZ 

a spoločne sa zhodli, že takýto postup je v rozpore s platným poriadkom SR a obaja tento postup vylučujú 

a neodporúčajú.  

Následne poslanci takto prednesenú ponuku označili ako neprijateľnú a v diskusii s pánom Ing. Bohuslavom 

Tvarožkom uviedli, že verejné obstarávanie musí byť transparentné a podľa zákonom určených pravidiel. 

Samozrejme, že poslanci nevedia nijako ovplyvniť, v prípade že sa Ing. Bohuslav Tvarožek do verejnej  súťaže 

na výstavbu chodníka pre peších III/2092  prihlási so svojou ponukou, ale musí spĺňať všetky stanovené kritéria 

určené vo verejnom obstarávaní.  

 

Ďalej Ing. Bohuslav Tvarožek informoval poslancov OZ, že pripravuje projekt výstavby výrobnej haly 

s účelom využitia pre ľahký priemysel, na mieste, kde sú momentálne postavené skleníky. Výmera haly by 

mala byť okolo 4 000 m². Plány výstavby výrobnej haly prejdú riadnym procesom vybavenia stavebného 

povolenia. 

 

Poslanci voči tomuto projektu nenamietali, nakoľko táto lokalita je v územnom pláne obce Svederník určená 

na výstavbu pre ľahkú nezávadnú výrobu a skladové hospodárstvo a pokiaľ plánovaná výrobná hala bude 

obsahovať  a spĺňať náležitosti a záväzné regulatívy stanoveného platným územným plánom obce Svederník,  

bude posudzovaná v správnom konaní na úseku stavebného poriadku SR. 

 

Na záver svojej prezentácie Ing. Bohuslav Tvarožek oboznámil poslancov OZ o dodatočnom povolení stavby 

a tiež o povolení užívania stavby batériového úložiska, ktoré slúži na vyrovnávanie napätia v sieti pre 

Stredoslovenskú energetiku . Je to  stavba, ktorá prešla dodatočným procesom schválenia a povolenia užívania 

stavby so všetkými certifikátmi o bezpečnosti a prevenciou pred požiarmi. 

 

Poslanci OZ zobrali na vedomie informácie o investičných zámeroch, ktoré im podal pán Ing. Bohuslav 

Tvarožek 

 



2) Jaroslav Rovňan 
Materiály k tomuto bodu programu boli poslancom OZ zaslané vopred 

 

Pán Jaroslav Rovňan, ktorý bol osobne na rokovaní OZ predložil žiadosť o opätovné prerokovanie 

zámeny alebo odpredaja parcely KN-C číslo 484/1. 

Pred rokovaním OZ bol na podnet starostu obce na  predmetnom pozemku vykonaný štátny stavebný 

dozor na kontrolu neoprávneného zásahu  do telesa miestnej komunikácie - vyrezaním asfaltu, 

vysypaním kameniva a neskorším osadením betónových panelov a betónovej garáže. Za stavebný 

úrad – štátny stavebný dozor vykonala Ing. Jana Dolinajcová a obecný úrad Svederník zastupoval 

Mgr. Roman  Lisický. Starosta obce krátko zhrnul prvú žiadosť pána Jaroslava Rovňana, že 

v uznesení číslo 12-4/2023 zo dňa 17.05.2023 poslanci OZ skonštatovali, že do vyriešenia vecných 

bremien pre trasovanie verejného vodovodu a kanalizácie v obci Svederník s poukazom a dôrazom 

na verejný záujem o odpredaji hore uvedeného pozemku  poslanci  OZ nebudú rozhodovať. 

Starosta obce Svederník si vyžiadal stanovisko k ochrannému pásmu potrubia verejného vodovodu 

prechádzajúceho parcelou KN-C číslo 484/1 od spoločnosti SEVAK, a. s. z ktorého  vyplýva, že na 

uvedenej parcele v mieste kde je vyhotovený aj geometrický plán na odkúpenie časti predmetnej 

parcely KN-C číslo 484/1 nie je možné vykonávať zemné práce, umiestňovať stavby, konštrukcie 

alebo iné podobné zariadenia alebo vykonávať činnosti, ktoré obmedzujú prístup k verejnému 

vodovodu alebo verejnej kanalizácii alebo ktoré by mohli ohroziť ich technický stav. Spoločnosť 

SEVAK, a. s. vytýči vedenie vodovodu a ich inžinierskych sietí a zároveň požaduje plne rešpektovať 

a ich výskyt zohľadniť pri akomkoľvek návrhu stavieb a osadení jednotlivých objektov s ohľadom na 

dodržanie ochranného pásma vedeného vodovodu, ktorý je umiestnený v cestnom telese pozemnej 

komunikácie. 

Poslanci OZ zobrali na vedomie opätovnú žiadosť pána Jaroslava Rovňana a trvajú na uznesení zo 

dňa 17.05.2023 číslo 12-4/2023 pokiaľ sa nezmenia podstatné náležitosti v záujmovom území 

s dôrazom ochranu verejného záujmu. Pán Jaroslav Rovňan sa vyjadril, že spoločnosti SEVAK, a.s. 

neprekáža ak bude pod jeho stavbou trasované ich vedenia, na čo mu bolo povedané, že nech nedoloží 

potvrdenie o odbornom stanovisku od spoločnosti SEVAK, a,s. na konkrétne zameranú parcelu KN-

C číslo  484/1 o ktorú má pán Jaroslav Rovňan záujem a následne OZ sa bude týmto zaoberať, ale 

stále základná úloha OZ je ochrana verejného záujmu.  

 
 

3) Roman Husár 
Materiály k tomuto bodu programu boli poslancom OZ zaslané vopred 

 

Pán Roman Husár sa dňa 06.09.2023 zúčastnil zasadania obecného zastupiteľstva, kde žiadal 

poslancov OZ, aby sa vyjadrili k neplatnosti kúpno- predajných zmlúv, ktoré boli uzavreté v roku 

2011 medzi obcou Svederník a majiteľmi chát v chatovej oblasti Marček,  jednalo sa o parcelu   KN-

E číslo 2-212, kde uviedol, že geodet zameral inú parcelu o akú v skutočnosti mali majitelia chát 

v chatovej oblasti záujem. K prednesenej požiadavke pána Romana Husára zaujali stanovisko 

poslanci OZ s tým, že poverili starostu obce Mgr. Romana Lisického, aby dal k predmetnému 

pozemku KN-E číslo parcely 2-212 v k. ú. obce Svederník vypracovať aktuálne stanovisko právnemu 

zástupcovi obce a po jeho vypracovaní oboznámiť OZ a aj pána Romana Husára písomnou formou. 

Na rokovaní OZ  pán Roman Husár opätovne žiadal, aby sa poslanci OZ vyjadrili k neplatnosti kúpno 

- predajných zmlúv, uzavretých v roku 2011 medzi obcou Svederník a majiteľmi chát v chatovej 

oblasti Marček,  jednalo sa o parcelu KN-E číslo 2-212. 

Na danú tému mal rovnaký názor aj otec pána Romana Husára, pán Jozef Husár a svoj názor rovnako 

ako jeho syn  prezentoval v podobnom duchu ako jeho syn pán Roman Husár. 

K problému pána Romana Husára už v minulosti obec opakovane písomne vyjadrila. Na rokovanie 

OZ bol prizvaný právny zástupca advokátskej kancelárie, ktorá zastupuje v tomto spore obec -  Mgr. 



Lukáš Muchy, ktorý sa opakovane snažil vysvetliť pánovi Romanovi Husárovi,  že vo veci nerobí tie 

úkony, ktoré by jeho vlastníctvo ochránili (podanie žaloby na určenie vlastníctva) a žiaľ obec v tejto 

veci nemôže konať, lebo nie je účastníkom konania a podnet na  súdne konanie v tejto veci môže 

začať len ten subjekt, ktorý tvrdí, že do jeho vlastníctva bolo zasiahnuté a domáha sa nápravy.   

Z predchádzajúceho stanoviska  obce ako aj právneho zástupcu obce jasne vyplýva, že vec musí riešiť          

p. Roman Husár s chatármi – dohodou alebo cestou súdneho konania.  

Obvinenia zo strany p. Romana Husára – či už vo vzťahu k starostovi obce alebo poslancom, považuje 

právny zástupcovia obce za nedôvodné a ničím nepodložené a poslanci OZ sa s týmto  názorom 

stotožnili. 

Pán Roman Husár tiež žiadal obec Svederník o poskytnutie všetkých  kópií faktúr,  ktoré  boli 

vystavené obci Svederník od právnickej spoločnosti HADBÁBNY.  

Po prednesení svojich požiadaviek a diskusii s právnym zástupcom obce Svederník Mgr. Lukášom 

Muchym a poslancami OZ sa pán Roman Husár  poďakoval a rozlúčil so slovami, že na ďalšom 

zastupiteľstve bude opäť prítomný. 

Starosta obce Mgr, Roman Lisický sa pokúsil pánovi Romanovi Husárovi pred odchodom 

z rokovania OZ odovzdať výzvu Obce Svederník  na vypratanie šatní futbalového areálu so súpisným 

číslom 195, na ihrisku v miestnej časti Svederník, ktorých výhradným  vlastníkom je obec Svederník, 

čo pán Roman Husár odmietol. S pánom Romanom Husárom sa rokovania zúčastnil aj jeho otec pán 

Jozef Husár a ten výzvu na vypratanie šatní futbalového areálu so súpisným číslom 195 na ihrisku 

v miestnej časti Svederník  prevzal.  

Poslanci OZ zobrali na vedomie prednesené žiadosti pána Romana Husára a aj stanovisko právneho 

zástupcu obce Svederník Mgr. Lukáša Muchyho a  poverili starostu obce, aby písomnou formou 

oznámil vybavil žiadosti pánova Romana Husára.  

  

 

K bodu 4/ Vyhlásenie verejnej-obchodnej súťaže na prenájom majetku obce – Kultúrny dom 

 

Poslanci OZ na zasadaní zo dňa 14.12.2023 schválili zrušenie vyhlásenej obchodnej súťaže na 

prenájom majetku vo vlastníctve obce Svederník a poverili starostu obce Svederník postupovať v 

súlade so Zásadami hospodárenia s majetkom obce pri prenájme nebytových priestorov v kultúrnom 

dome v miestnej časti Svederník a výsledok oznámiť konateľovi spoločnosti Mrník,s.r.o. 

Konateľ spoločnosti Mrník, s.r.o. nakoniec odstúpil od svojho zámeru prenajať nebytové priestory 

v budove KD v miestnej časti Svederník a zriadiť tam malý pivovar. 

 

Starosta obce navrhol poslancom OZ vypísať novú verejnú súťaž na prenájom nebytových priestorov 

v budove KD v miestnej časti Svederník. 

 

Poslanci OZ  schválili podmienky novej Verejnej obchodnej súťaže na prenájom nebytových 

priestorov v kultúrnom dome s popisným číslom 48 v miestnej časti Svederník a poverili starostu 

obce, aby ich o výsledku Verejnej obchodnej súťaže oboznámil na ďalšom rokovaní OZ. 

 

 

 

 

 

 

 



K bodu 5/ Zmluva o zriadení vecného bremena pre spoločnosť SEVAK, a. s.  

                 (Rozšírenie verejného vodovodu IBV Slnečná) 

 

Starosta obce informoval poslancov OZ o Zmluve o zriadení vecného bremena pre spoločnosť 

SEVAK, a. s. pri rozširovaní verejného vodovodu IBV Slnečná.  

Na stavbu bolo Obcou Svederník, stavebným úradom Svederník vydané územné rozhodnutie Č. j.: 

2021/461/1413/DOL dňa 31.05.2022, ktoré nadobudlo právoplatnosť dňa 06.07.2022. Stavba bola 

povolená rozhodnutím Okresného úradu Žilina, odbor starostlivosti o životné prostredie o vydaní 

stavebného povolenia Č. j.: OU-ZA-OSZP3-2023/006082-010 zo dňa  24.03.2023, ktoré nadobudlo 

právoplatnosť dňa 08.05.2023.  

Vecné bremeno bude spočívať v práve uloženia vodovodného potrubia a v povinnosti vlastníka 

strpieť na časti pozemku KNC parcely číslo 734/40, druh pozemku - ostatná plocha o výmere 

pozemku 4 016,00 m² vodovodné potrubia s technickými objektami s pásmom ochrany vymedzeného 

zvislými plochami vedenými po oboch stranách potrubia v šírke 1,8 m od osi uložených potrubí na 

obidve strany. 

Zmluvné strany sa dohodli, že vecné bremeno  sa zriadi za odplatu – jednorazovú náhradu vo 

výške 10,-Euro s dôrazom na verejnoprospešný charakter stavby.  

 

Poslanci OZ schválili podmienky Zmluvy o zriadení vecného bremena pre spoločnosť SEVAK, a. s. 

pre rozšírenie verejného vodovodu IBV Slnečná za jednorazovú odplatu 10,00€. 

 

 

K bodu 6/ Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra za rok 2023 

  

Materiály k tomuto bodu programu boli poslancom OZ zaslané vopred. 

 

Hlavná kontrolórka obce Ing. Elena Šuteková podrobne oboznámila poslancov OZ so správou o 

kontrolnej činnosti za rok 2023. V zmysle § 18f ods. 1 písm. e) zákona SNR č. 369/1990 Zb. o 

obecnom zriadení v znení neskorších predpisov hlavný kontrolór predkladá obecnému zastupiteľstvu 

najmenej raz ročne správu o kontrolnej činnosti, a to do 60 dní po uplynutí kalendárneho roka. 

Predložením Správy o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce za rok 2023 je naplnená jedna z 

hlavných zákonných povinností hlavného kontrolóra obce.  

Kontrolná činnosť bola zameraná predovšetkým na dodržiavanie zákonitosti, hospodárnosti, 

efektívnosti, účinnosti a účelnosti pri hospodárení a nakladaní s verejnými prostriedkami, majetkom 

obce a majetkovými právami obce ako aj majetkom, ktorý obec užíva podľa osobitných predpisov, 

kontrolu príjmov, výdavkov a finančných operácií obce, kontrolu plnenia uznesení obecného 

zastupiteľstva, kontrolu dodržiavania interných predpisov obce a kontrolu plnenia ďalších úloh 

ustanovených osobitnými právnymi predpismi a výkon iných odborných činností, ako spracovanie 

odborných stanovísk v súlade so zákonom o obecnom zriadení a ďalšie úlohy vyplývajúce zo zákona 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. 

Kontrolou bolo zistené, že obec Svederník rešpektovala ustanovenia zákona č. 583/2004 Z. z. 

týkajúce sa rozpočtových pravidiel a prijatých uznesení OZ a aj čerpanie výdavkovej časti rozpočtu 

bolo v súlade s platnou legislatívou SR. 

V závere Správy o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Svederník za rok 2023 zhodnotila, 

že všetky zákonné povinnosti vyplývajúce z § 18 f zákona o obecnom zriadení č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov boli splnené a  skonštatovala, že obec Svederník 

pri výkone samosprávnych činností v roku 2023 primerane dodržiavala príslušné všeobecné právne 

predpisy SR a interné normy obce pri hospodárení a nakladaní s majetkom obce.  

 

Poslanci OZ zobrali na vedomie hodnotiacu Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra za rok 

2023. 

          



K bodu 7/  Stanovisko hlavného kontrolóra pred prijatím návratných zdrojov financovania na 

financovanie investičných akcií 

 

Materiály k tomuto bodu programu boli poslancom OZ zaslané vopred. 

 

Obec prejavila záujem realizovať pripravené investičné projekty a ich financovanie z vlastných 

zdrojov z Rezervného fondu v súbehu - prijatím návratných zdrojov financovania /NZF/ – formou 

úveru a preto sa rozhodla prehodnotiť svoje podmienky na možnosť vyššieho úverového zaťaženia, 

ktoré bolo predmetom rokovania OZ 22. 02. 2024 

 

Dodržanie podmienok na prijatie návratných zdrojov financovania /NZF/ preveruje pred ich prijatím 

hlavný kontrolór obce. Porušenie podmienok na prijatie NZF obcou je hlavný kontrolór povinných 

bezodkladne oznámiť MF SR. 

 

Hlavná kontrolórka obce si od kontrolovaného subjektu vyžiadala doklady preukazujúce  

1) celkovú sumu dlhu obce vypočítanú podľa § 17 ods. 7 a 8 zákona č. 583/2004 Z. z.  

2) sumu ročných splátok NZF podľa § 17 ods. 6 a 8 zákona č. 583/2004 Z. z.  

3) sumu skutočných bežných príjmov predchádzajúceho rozpočtového roka podľa § 17 ods. 6 písm. 

a) zákona č. 583/2004 Z. z.  

4) výšku očakávaného úveru a preverených podmienok a ich splátky vrátane úrokových sadzieb.  

 

Hlavnej kontrolórke obce k prevereniu boli predložené finančné výkazy a získané podmienky na 

dostupné druhy úverových produktov, pričom konkrétne zmluvy z peňažného ústavu budú v procese 

kreovania a dolaďovania podmienok na základe záverov rokovania OZ a následne obci bude 

doručený návrh úverovej zmluvy a z toho titulu hlavná kontrolórka vychádzala z údajov predložených 

na rokovanie OZ a z predpokladaných možných splátok v horizonte predpokladaného obdobia 

splácania úveru, výšky úrokových sadzieb, ako aj ostatných úkonov, ktoré obec je povinná vykonať 

pred prijatím rozhodnutia o možnom úvere, ktorý bude predmetom rokovania OZ.  

 

Zo stanoviska hlavnej kontrolórky vyplýva, že obec je v dobrej kondícii a možnosť prijatia NZF je 

limitovaný max. do výšky 450.000,- €, čo je maximálne odporúčaná hranica. 

  
 Poslanci OZ zobrali na vedomie stanovisko hlavného kontrolóra pred prijatím návratných zdrojov 

financovania na financovanie investičných akcií   

 

 

8/ Pripravené investičné  projekty – formy ich realizácie a  možnosti ich financovania: 

 
1.   „Stavebné úpravy obecného domu v Keblove“ – z Plánu obnovy 

2.   „Chodník pre peších pri ceste III/2092“ – investičný úver 

3.  „Šatne a hygienické zázemie pre užívateľov športového areálu obce Svederník“ - výstavba 

športovej infraštruktúry  

 podanie žiadosti  na Fond na podporu športu a výšku spolufinancovania projektu vo 

výške podľa podmienok Fondu na podporu športu 

 

Starosta obce podal poslancom OZ informáciu k plánovaným investičným projektom, forme ich 

realizácie a možnosti ich financovania : 

 

K bodu číslo 1.  „Stavebné úpravy obecného domu v Keblove“ – z Plánu obnovy 

 



Žiadosť na projekt „obnova historických budov“ je podaná na stavebné úpravy obecného domu 

v miestnej časti Keblov, je v štádiu posudzovania a ak bude schválená, tak bude celá obnova 

budovy obecného domu v miestnej časti Keblov krytá na 100% bez spoluúčasti obce Svederník.  

 

Poslanci OZ zobrali na vedomie informáciu o posudzovaní žiadosti o dotáciu z Plánu obnovy na 

stavebné úpravy Obecného domu v miestnej časti Keblov. 
 

 

 

K bodu číslo 2.  „Chodník pre peších pri ceste III/2092“ – investičný úver 

 

Starosta obce Mgr. Roman Lisický informoval o časovom harmonograme prípravných prác projektu 

Chodník pre peších III/2092.  Predbežný rozpočet na výstavbu chodníka je 157 000,00 € a bude 

zahájeného verejné obstarávanie.  

 

Poslanci OZ schválili  zahájenie verejného obstarávania oznámením publikačnému úradu na 

zhotoviteľa výstavby chodníka pre peších pri ceste III/2092. 

 

 

 

K bodu číslo 3. „Šatne a hygienické zázemie pre užívateľov športového areálu obce Svederník“ – 

                             výstavba športovej infraštruktúry 

         podanie žiadosti  na Fond na podporu športu a výšku spolufinancovania 

        projektu vo výške podľa podmienok Fondu na podporu športu 

 

Starosta obce oboznámil poslancov OZ s návrhom podať žiadosť o dotáciu na výstavbu šatní 

a hygienického zázemia pre užívateľov športového areálu obce Svederník z fondu na podporu športu, 

ktorú je možné podať do 29.2.2024, pričom výška spolufinancovania zo strany obce je minimálne 

30% z celkových výdavkov na projekt. 
 

Poslanci OZ schválili podanie žiadosti na Fond na podporu športu a  30% spoluúčasť obce Svederník 

na spolufinancovaní projektu výstavby Šatní a hygienického zázemia pre užívateľov športového 

areálu obce Svederník. 

 

 

 

K bodu 9/  Rodný dom slovenských výtvarných umelcov Vincenta a Ferdinanda Hložníkovcov 

– deklarácia (memorandum) o spolupráci s OZ a vlastníkom nehnuteľnosti, s cieľom obnovy 

(rekonštrukcie) a s poukazom na možnosti uchádzať sa o granty a jeho následné využitie 

 

Snahou poslancov obce Svederník je, aby bola obec nápomocná pri získavaní grantov na 

rekonštrukciu rodného domu výtvarných umelcov Vincenta a Ferdinanda Hložníkovcov. 

Po zrekonštruovaní rodného domu Hložníkovcov je zámerom majiteľa otvorenie stálej expozície 

a poriadanie exkurzii, zážitkových workshopov so snahou priviesť najmä deti a mladých ľudí k láske 

k výtvarnému umeniu.   

 

Poslanci OZ odsúhlasili   deklaráciu  pre budúcu spoluprácu  medzi  majiteľom rodného domu 

výtvarných umelcov Vincenta a Ferdinanda Hložníkovcov medzi Mgr.Art, Andrejom Mazúrom 

a Obcou Svederník podpísaním Memoranda o spolupráci. Zároveň poverili starostu obce 

v spolupráci s právnym zástupcom obce Svederník vyhotovením Memoranda o spolupráci  

a jeho predložením na ďalšom zasadnutí OZ. 

 

 



K bodu 10/  Informácie k pripravovaným voľbám (voľba Prezidenta SR, Európske voľby) 

 

Starosta obce Mgr. Roman Lisický podal poslancom obecného zastupiteľstva informáciu k príprave 

volieb prezidenta SR 2024, ktoré sa budú konať v prvom kole dňa 23.3.2024 a v prípade, že ani jeden 

kandidát nezíska nadpolovičnú väčšinu platných hlasov oprávnených voličov, tak aj v druhom kole, 

ktoré sa bude konať 6.4.2024. Obe kolá volieb budú prebiehať v čase od  7:00 hod. do 22:00 hod.. 

Obec Svederník ma zriadený jeden volebný okrsok č.1 v sále kultúrneho domu v miestnej časti 

Svederník. Všetky informácie pre voličov sú zverejnené aj na webovej stránke obce Svederník. 

 

 

K bodu 11/  Rôzne 

 

Starosta obce podal poslancom OZ informácie, že: 

   

 za rok 2023 je miera vytriedenia komunálnych odpadov na úrovni 50,50% čo predstavuje sumu 

za uloženie komunálneho odpadu 15,00 € / t  oproti roku 2022 je to úspora 3,00 € za tonu 

uloženého komunálneho odpadu 

 4.3.2024 bude v obci zber elektro –odpadu a do Veľkej noci by mali byť pristavené vo všetkých 

miestnych častiach obce aj veľkokapacitné kontajneri 

 rozpracovanom projekte Žilinského samosprávneho kraja na vybudovanie cyklo-lávky cez kanál 

Váhu.  

  

 

 

K bodu 12/ Diskusia 

 

 Poslanci OZ po skúsenostiach s dlho trvajúcimi diskusnými príspevkami občanov na 

rokovaniach OZ,  navrhli otvoriť  rokovací poriadok OZ vo Svederníku,  a schváliť, aby všetci 

občania ktorí sa prihlásia do diskusie na rokovaní OZ mali rovnakú možnosť prezentácie 

v trvaní  maximálne 30 minút, pričom prezentované podnety, sťažnosti alebo žiadosti by sa 

nemali stále opakovať, len v prípade  nových skutočností ak nejaké nastanú. 

 

 Zámerom poslancov OZ je aj znížiť energetickú náročnosť v budove materskej školy v miestnej 

časti Svederník a dôležitým krokom k dosiahnutiu tohto cieľa je odkúpiť pozemky pod 

budovou MŠ, aby si tak obec Svederník vysporiadala vlastnícke vzťahy  inak sa nemôže 

uchádzať  o finančné prostriedky z Plánu obnovy, preto aj stavebná komisia odporúča odkúpiť 

pozemky pod budovou materskej školy s manipulačným priestorom 1 m od budovy a tiež 

pozemky, ktoré budú umožňovať vstup do budovy MŠ.  

 

 Poslankyňa pani Eva Maťková informovala o poškodenom paneli pred kaplnkou v miestnej 

časti Marček, že z hľadiska bezpečnosti prechodu chodcov ale aj motorových vozidiel pri 

vykonávaní cirkevných obradov môže dôjsť k ujme na zdraví a poškodeniu majetku. 

 

Starosta obce Mgr. Roman Lisický tento podnet už dostal a skonštatoval, že  po skončení zimy 

bude poškodený panel na chodníku pred kaplnkou v miestnej časti Marček opravený. 

 

 Knižnica obce Svederník je už viac ako 10 rokov zavretá a knihy, ktoré tam boli umiestnené 

v knižnom fonde poznačil už zub času a prostredia. Veľa kníh bolo zničených a vzhľadom na 

tieto skutočnosti knižnica už neslúži svojmu účelu. 

Poslanci OZ schválili zrušenie miestnej  knižnice v obci Svederník s poukazom na jej 

nefunkčnosť. 



 Starosta obce Svederník predložil žiadosť o poskytnutie finančných prostriedkov na záujmové 

vzdelávanie detí s trvalým pobytom v obci Svederník od súkromného centra voľného času so 

sídlom na Pivovarskej 3 v Žiline s názvom  JUVENTAS Žilina n. o.. Žiadosťou sa uchádzajú 

o finančné prostriedky na deti v počte 9. Cieľom je získať pre deti viaczdrojové financovanie 

so snahou o najvyšší stupeň kvality, pestrosti a rôznorodosti služieb poskytovaných v oblasti 

organizovania voľnočasových aktivít detí s trvalým pobytom v obci Svederník.  Poslanci OZ 

sa zhodli, že je potrebné podporiť deti v ich záujmových aktivitách. 

 

Poslanci OZ schválili poskytnutie finančného príspevku súkromnému centru voľného času 

JUVENTAS Žilina n. o.. Schválená výška finančného príspevku na jedno dieťa 75,00 € a pre 9 

detí v celkovej sume  675,00 € poskytnutých finančných zdrojov na záujmové vzdelávanie detí 

s trvalým pobytom v obci Svederník. 

 

 

  

K bodu 13/ Návrh na uznesenie  

 

Členka návrhovej komisie Ing. Eva Chrustová prečítala všetky návrhy uznesení, ktoré boli prijaté 

na  zasadnutí obecného zastupiteľstva. 

 

 

 

K bodu 14/ Záver 

 

Nakoľko bol vyčerpaný posledný bod programu zasadnutia OZ, starosta obce Mgr. Roman Lisický 

poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie obecného zastupiteľstva. 

 

Vo Svederníku dňa 22.02.2024 

 

 

 

 

Zapísala: Mája Babišová                                                    ........................................................... 

 

 

 

 

Zápisnicu overili: 

 

 

Pani Eva Maťková                                                             ............................................................ 

  

            
                                                        
Ing. Martina Dianišková                                                      ............................................................ 

 

 

 

 

 


